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Summary

        
In a 28-year-old patient the diagnosis of cholelithiasis and transitory choledocholithiasis could not be secured pre-operatively in spite of careful upper abdominal examination. Pre-operatively the pancreatic duct showed no pathological changes of the endoscopic retrograde cholangiopancreatography (ERCP).The ductus choledochus was free of concrements twice with the infusion cholecystcholangiogram as with the ERCP and the direct intraoperative cholangiogram. However, intra-operatively a severe chronic pancreatitis was found in the region of the pancreatic head besides a cholelithiasis.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei einer 28jährigen Patientin konnte die Diagnose einer Cholelithiasis und passageren Choledocholithiasis trotz subtiler Oberbauchdiagnostik präoperativ nicht sicher gestellt werden. Der Ductus pancreaticus wies bei der präoperativen ERCP keine pathologischen Veränderungen auf. Der Ductus choledochus war bei zweimaligem Infusions-Cholezyst-Cholangiogramm, der ERCP und dem direkten intraoperativen Cholangiogramm frei von Konkrementen. Intraoperativ wurde neben einer Cholelithiasis eine schwere chronische Pankreatitis im Pankreaskopfbereich gefunden.


      

Key-Words

Chronic pancreatitis - pancreatic duct - endoscopic retrograde cholangio-pancreatography (ERCP)
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